

UNITED NATIONS
Department of Public Information
Press and Publications Bureau
Lake Success, New York

MASTER FILE

Subcommittee II of the
Ad Hoc Committee on the Palestinian Question
Second Meeting

Press Release GA/PAL/28
23 October 1947

SECOND PALESTINE SUBCOMMITTEE
SPLITS INTO THREE WORKING GROUPS

The second meeting of Subcommittee II of the Ad Hoc Committee on Palestine was convened by the Chairman, Mr. A. Gonzalez-Fernandez, at 3:15 this afternoon.

The Subcommittee listed the subjects to be taken up under 3 main categories: (a) Displaced Persons, (b) Legal Questions, and (c) The Three proposals on the future government of Palestine as a unitary state.

The three proposals under "C" would include the resolution of Iraq and Saudi Arabia to the General Assembly and that of Syria to the Ad Hoc Committee on the Palestinian Question.

In order to facilitate the work of the Subcommittee, it was decided to divide the nine members of Subcommittee II into 3 working groups, each of which would work on one of the main categories listed above.

The members of working group "A", which will deal with displaced Jewish persons includes:

Colombia
Lebanon
Afghanistan

Working group "B", which will look into the legality of the mandate, the requests for a ruling by the International Court of Justice and the legal limitations of the United Nations in regard to implementation, includes:

Pakistan
Syria
Saudi Arabia

Working group "C", which will draw up a detailed plan for the future government of Palestine in accordance with the 3 proposals mentioned above, includes:

Egypt
Iraq
Yemen

On Friday, Subcommittee II will meet privately in working groups in both the morning and afternoon.

UNITED NATIONS NATIONS UNIES
Division de presse

LAKE SUCCESS, NEW YORK

Communiqué de presse GA/PAL/28
23 octobre 1947

Sous-commission II de la Commission
Spéciale chargée de la question palestinienne,
deuxième séance

La sous-commission II pour la Palestine se divise en trois groupes de travail.

M. A. Gonzalez-Hernandez, Président, convoque la sous-commission II de la Commission spéciale chargée de la question palestinienne. La séance est ouverte à 15h. 15.

La sous-commission range les questions qu'elle doit examiner en trois catégories principales: a) les réfugiés, b) la question juridique, et c) les trois propositions relatives au gouvernement futur de la Palestine considérée comme un Etat unitaire.

Ces trois propositions sont les résolutions de l'Irak et de l'Arabie Saoudite présentées à l'Assemblée Générale, et celle de la Syrie présentée à la Commission spéciale chargée de la question palestinienne.

Afin de rendre plus aisé le travail de la sous-commission, on décide de la diviser en trois groupes de travail dont chacun s'occupera d'une des catégories principales mentionnées ci-dessus.

Sont membres du groupe de travail (A) qui s'occupera de la question des réfugiés juifs : la Colombie, le Liban et l'Afghanistan.

Sont membres du groupe de travail (B) qui examinera la légalité du mandat, les demandes d'une opinion de la Cour Internationale de Justice et les limitations juridiques des Nations Unies en ce qui concerne l'exécution des décisions du Pakistan, la Syrie et l'Arabie Saoudite.

Sont membres du groupe (C) qui établira un plan détaillé pour le gouvernement futur de la Palestine conformément aux trois propositions mentionnées ci-dessus : l'Égypte, l'Irak et le Yémen.

Les groupes de travail de la sous-commission II se réuniront à huis clos vendredi matin et vendredi après-midi.

* * * * *